

MoU DIGITAL PERAK & MCMC MEMBUKA JALAN BAGI PELAKSANAAN BANDAR PINTAR KE ARAH SMART PERAK

IPOH, PERAK 19 DISEMBER, 2024 – Selaras dengan Pelan Tindakan Ekonomi Digital Negeri Perak 2030 dan Blueprint Smart City Perak, Digital Perak Corporation Holdings (Digital Perak) telah menandatangani memorandum persetujuan (MoU) bersama Suruhanjaya Komunikasi & Multimedia Malaysia (MCMC) untuk mengukuhkan kolaborasi strategik yang bertujuan untuk mempercepatkan pendigitalan Perak dan inisiatif Bandar Pintar untuk mencapai aspirasi Smart Perak.

Majlis MoU telah disaksikan oleh Menteri Besar Perak Darul Ridzuan, YAB Dato' Seri Saarani bin Mohamad, Menteri Komunikasi, YB Tuan Ahmad Fahmi bin Mohamed Fadzil, Pengerusi Jawatankuasa Komunikasi, Multimedia dan NGO (COMME) Perak, YB Tuan Mohd Azlan Helmi bin Helmi, Pengerusi Jawatankuasa Perumahan dan Kerajaan Tempatan Perak, YB Puan Sandra Ng Shy Ching. Turut hadir pada majlis adalah Pengerusi MCMC, YBhg. Tan Sri Mohamad Salim bin Fateh Din dan Penasihat Kanan MCMC, YABhg. Tan Sri Dato' Seri Mohd Annuar bin Zaini. MoU telah ditandatangani oleh Encik Mohamad Suhaimi Mohamad Tahir, Ketua Pegawai Eksekutif Digital Perak dan YBhg. Dato' Mohd Ali Hanafiah bin Mohd Yunus, Pengarah Urusan MCMC.

MoU menggariskan usaha kolaboratif untuk mengenal pasti dan melaksanakan elemen teras bandar pintar. Dengan kerjasama strategik ini, MCMC akan menyediakan kepakaran teknikal kepada Digital Perak yang melibatkan infrastruktur digital, rangkaian dan liputan jalur lebar, tadbir urus pintar, keselamatan siber dan pencegahan penipuan dalam talian. MoU juga akan meneroka pembinaan kapasiti e-dagang dan teknologi maklumat dan komunikasi (ICT) melalui program latihan di Pusat Penyebaran Maklumat Nasional (NADI) untuk komuniti di seluruh Perak.

Menerusi MoU ini, Digital Perak dan MCMC bertujuan akan mempercepatkan pembangunan infrastruktur digital dan memperkenalkan inisiatif negeri yang menjadi pelengkap dan sokongan bagi agenda pendigitalan negeri dan pihak berkuasa tempatan, bagi menarik pelaburan dan mewujudkan ekonomi digital yang inklusif untuk negeri Perak dan Malaysia.

Pada Julai tahun ini, Kerajaan Negeri melalui Majlis Mesyuarat, telah melantik Digital Perak sebagai agensi utama untuk mengkoordinasi dan mengkaji inisiatif bandar pintar untuk menerajui impak positif.





Menurut YB Tuan Mohd Azlan Helmi bin Helmi, Pengerusi COMME, "Koordinasi yang berjaya antara MCMC, Digital Perak, pihak berkuasa tempatan (PBT), pejabat daerah, serta pejabat tanah dan lombong (PTG) dalam pembangunan infrastruktur telekomunikasi telah menarik anggaran pelaburan sebanyak RM40 juta untuk 215 menara baharu di bawah program JENDELA, usaha komersial, dan Smart Poles pada tahun 2024. Selain mengukuhkan jalur lebar mudah alih, usaha ini telah meningkatkan hasil bagi negeri dan pihak berkuasa tempatan."

Perak telah mencapai kemajuan yang signifikan dalam menaik taraf dengan mengenal pasti bandar pintar, pekan dan kampung untuk meletakkan mereka setaraf dengan rakan serantau dan antarabangsa. MoU juga merupakan batu loncatan untuk menggunakan pelbagai solusi pintar dan inisiatif baru untuk negeri.

Pada awal tahun ini, program perintis seperti Masyarakat Tanpa Tunai dan Program Pendigitalan Usahawan telah dilancarkan. Ini termasuk pengenalan kepada S.M.A.R.T Niaga@Perak, yang merupakan platform e-dagang bagi perusahaan kecil dan sederhana yang dipacau oleh Digital Perak. Kolaborasi bersama MCMC akan menggiatkan lagi program sebegini dengan inisiatif baharu seperti Pusat Kawalan dan Pemantauan Negeri Perak (Perak Integrated State Command Centre), projek Smart Forest yang melibatkan sambungan jalur lebar di kawasan hutan simpan dan ekopelancongan serta penubuhan Pusat Penyelidikan dan Inovasi Negeri Pintar. Pelancaran disasarkan pada awal 2025 dan disiapkan seawal 2026, ini adalah antara beberapa projek penting yang dikenal pasti oleh Digital Perak, MCMC dan pihak berkepentingan yang berkaitan untuk menangani cabaran yang dihadapi oleh Negeri dan pihak berkuasa tempatan bagi memastikan langkah penjimatan kos yang cekap dan penyampaian perkhidmatan awam yang berkesan di samping meningkatkan kualiti perkhidmatan dan pengalaman pelanggan.

Encik Suhaimi Mohamad Tahir, Ketua Pegawai Eksekutif Digital Perak, berkata, "Penyelesaian pintar adalah amat penting khususnya dalam landskap yang semakin berkembang ini. Infrastruktur digital yang kukuh perlu disediakan untuk memastikan rakyat Malaysia menikmati keupayaan digital yang lancar dan selamat, sama ada untuk meningkatkan operasi, perkhidmatan atau aktiviti sosioekonomi kerajaan. Kerjasama hari ini antara MCMC dan Digital Perak mencerminkan inisiatif pemikiran ke hadapan bagi negeri Perak, mewujudkan pembangunan yang berkesan dan mampan untuk keperluan masa depannya, seterusnya memangkin potensi dan daya tarikan Perak."

Suhaimi menambah, "Majlis pertukaran MoU menandakan satu peristiwa penting dalam kerjasama kami yang telah lama terjalin bersama MCMC untuk mempercepatkan pembangunan infrastruktur digital inklusif di Perak. Dengan usaha negeri untuk memperluaskan pelaksanaan bandar-bandar pintar untuk mencapai status Smart Perak, semua agensi negeri dan pihak berkuasa tempatan harus bekerjasama dan memanfaatkan kekuatan dan keupayaan masing-masing untuk mencapai matlamat bersama. Ini turut mencerminkan keyakinan dan sokongan padu daripada kerajaan persekutuan melalui MCMC terhadap dasar dan strategi Kerajaan Negeri Perak untuk mempercepatkan transformasi digital dan memperkasakan PBT dalam melaksanakan inisiatif bandar pintar."

Digital Perak, anak syarikat Perbadanan Kemajuan Negeri Perak (PKNPk), merupakan agensi pembangunan utama yang memacu agenda ekonomi digital negeri. Setelah menjadi sebahagian daripada PKNPk sejak 2023, Digital Perak telah memainkan peranan penting dalam menyelaraskan inisiatif transformasi digital negeri. Dengan menyelaraskan strateginya dengan misi menyeluruh PKNPk, Digital Perak menggunakan sumber, kepakaran dan sokongan yang dikongsi untuk memacu inisiatif yang berkesan seperti Masyarakat Tanpa Tunai, Pendigitalan Usahawan dan Pusat Penyelidikan dan Inovasi Negeri Pintar.

YB Tuan Mohd Azlan Helmi bin Helmi, menyatakan, "Kerjasama antara MCMC dan Digital Perak adalah tepat pada masanya, terutamanya dengan siapnya Pelan Tindakan Ekonomi Digital Perak 2030 dan Pelan Tindakan Pintar Perak 2040. Pelan tindakan ini akan menjadi rangka kerja dan garis panduan untuk mengguna pakai teknologi digital dan IR4.0, seperti IoT, 5G, kecerdasan buatan dan data besar, untuk meningkatkan penyampaian perkhidmatan awam, meningkatkan pengurusan bandar dan meningkatkan kualiti hidup semua penduduk menjelang 2040. Inisiatif ini sejajar dengan Flagship 11 agenda Perak Sejahtera 2030, yang bertujuan untuk memacu kemampuan dan meningkatkan daya saing Negeri sebagai destinasi pelaburan yang menarik melalui ekonomi digital."

Pertukaran MoU adalah peristiwa penting dalam perjalanan transformasi Digital Perak. Sokongan padu daripada kerajaan negeri dan persekutuan, pihak berkuasa tempatan dan pemimpin industri menekankan komitmen Perak untuk memajukan inisiatif bandar pintar, meningkatkan pembangunan sosioekonomi dan membina komuniti yang bertenaga dan terhubung untuk generasi akan datang. Dengan memupuk kerjasama bersatu antara Digital Perak, MCMC dan kerajaan negeri, inisiatif ini meletakkan Perak sebagai Negeri Pintar yang berfikiran ke hadapan, dilengkapi dengan infrastruktur digital termaju yang memperkasakan pihak berkuasa tempatan untuk memacu pembangunan mampan dan pertumbuhan ekonomi.

